
MUCH/MANY and LITTLE/FEW 
 

MUCH = mnoho 

 

Užívá se ve spojení s nepočitatelnými podstatnými jmény a to zpravidla v záporné větě nebo 

v otázce a po too, so, a také po very u slovesa. V kladné větě se užije nejčastěji a lot of, lots of, 

plenty of (hodně, spousta). 

 

I haven’t got much money in the bank.  Nemám v bance mnoho peněz. 

John hasn’t got much work now.   Jan teď nemá moc práce. 

 

Pamatuj: 

how much (kolik)   How much is it?  Kolik to stojí? 

very much (velmi mnoho)  I need very much money. Potřebuji velmi mnoho peněz. 

too much (příliš mnoho)  That is too much.  To je příliš mnoho. 

so much (tolik)   I like it so much.  Tolik se mi to líbilo. 

 

 

MANY = mnoho 

 
Užívá se ve spojení s počitatelnými podstatnými jmény a to v záporné větě a v otázce a po too. 

V kladné větě se užije a lot of. 

 

Are there many new shops in Prague? Je v Praze mnoho nových obchodů? 

There are many old houses there.  Je tam mnoho starých domů. 

I haven’t got many friends in London. Nemám v Londýně mnoho přátel. 

He buys too many books.   Kupuje příliš mnoho knih. 

 

 

LITTLE = málo 

 
Užívá se ve spojení s nepočitatelnými podstatnými jmény – time, work, money. 

 

I have got little time.  Mám málo času. 

 

 

FEW = málo 

 
Užívá se ve spojení s počitatelnými podstatnými jmény – books, friends, houses. 

 

They have got few friends. Mají málo přátel. 

 

 

POZOR!     

 

A LITTLE = trochu 

 

We have got a little time. Máme trochu času. 

  

A FEW  = několik 

 

I know a few people there. Znám tam několik lidí. 


